
 

 

 

PROTOKÓŁ NR VII/2011 

Z SESJI RADY MIEJSKIEJ W PACZKOWIE 

odbytej w dniu 28 kwietnia 2011 r. 
 
 
 
 
 
 

Rada liczy 15 radnych. 

Na sesji obecnych było 15 radnych. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
Lista obecności gości uczestniczących w sesji załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Sesja rozpoczęła się o godzinie 1310, a zakończyła o godzinie 1605 

Sesja odbyła się w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego w Paczkowie 
 

 

 



Do pkt.1. 

Z.K. Michael Przewodniczący Rady Miejskiej dokonał otwarcia sesji, stwierdził, że ustawowy 

skład rady wynosi w przypadku gminy Paczków 15 radnych. Następnie poinformował, że na sesji 

obecnych jest 15 radnych po czym stwierdził prawomocność obrad.  

Do pkt 2. 

Z.K. Michael na sekretarza obrad zaproponował Panią Eugenię Romańczyk - radną.  

Eugenia Romańczyk - wyraziła zgodę.  

Rada jednogłośnie wybrała Eugenię Romańczyk na sekretarza obrad. 

Do pkt. 3 

Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Wybór sekretarza obrad oraz zatwierdzenie protokołu z poprzedniej sesji. 

3. Odczytanie porządku obrad. 

4. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Wnioski Komisji Stałych Rady Miejskiej. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Paczków na 2011 r. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy 

nieruchomości gruntowej. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu 

pomieszczenia garażowego. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany „Planu Odnowy Miejscowości Dziewiętlice na lata 

2010-2016”.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Rady Miejskiej w Paczkowie nr V/20/2011 z 

dnia 3 marca 2011 r. w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania na drogach publicznych 

kategorii gminnej na terenie miasta Paczków, ustalenia wysokości stawek opłaty za 

parkowanie pojazdów samochodowych na drogach publicznych w strefie płatnego 

parkowania, wprowadzenia opłat abonamentowych i zerowej stawki opłaty dla niektórych 

użytkowników dróg i określenia wysokości opłaty dodatkowej oraz sposobu pobierania tych 

opłat. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji Projektu pn. "Bądź kowalem swego losu - 

program aktywizacji społeczno - zawodowej bezrobotnych w Gminie Paczków" w ramach 

Priorytetu VII, Działania 7.1 Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji w Poddziałaniu 

7.1.1 Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji przez ośrodki pomocy społecznej 

Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, współfinansowanego przez Unię Europejską w 

ramach środków Europejskiego Funduszu Społecznego. 

 



12. Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu 

interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania Stowarzyszeniu na Rzecz Rozwoju Wsi 

Goworowice prowadzenia Przedszkola Publicznego w Ujeźdźcu. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania Stowarzyszeniu na Rzecz Rozwoju Wsi 

Goworowice prowadzenia Przedszkola Publicznego w Wilamowej. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania Stowarzyszeniu na Rzecz Rozwoju Wsi 

Goworowice prowadzenia Przedszkola Publicznego w Gościcach. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania Stowarzyszeniu na Rzecz Rozwoju Wsi 

Goworowice prowadzenia Przedszkola Publicznego w Unikowicach. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania Stowarzyszeniu na Rzecz Rozwoju Wsi Stary 

Paczków prowadzenia Przedszkola Publicznego w Starym Paczkowie. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania Stowarzyszeniu na Rzecz Promocji i Rozwoju 

Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Dziewiętlicach prowadzenia Przedszkola Publicznego w 

Dziewiętlicach. 

19. Interpelacje, zapytania radnych, wolne wnioski i informacje. 

20. Zakończenie obrad. 

Radny P. Tetłak złożył wniosek o zmianę porządku sesji poprzez przesunięcie uchwał w sprawie 

przekazania przedszkoli stowarzyszeniom na początek sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zauważył, że dlatego wprowadził projekty uchwał w sprawie 

przedszkoli na koniec obrad, gdyż chciał, aby skupiono się tylko i wyłącznie na tych uchwałach. 

Natomiast pozostałe uchwały były już omówione. Osobiście jest przeciwny zmianie porządku 

obrad.  

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał wniosek radnego P. Tetłaka pod głosowanie  

GŁOSOWANIE  
w głosowaniu udział wzięło 15 radnych  

przy 8 głosach „za”, 7 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”  
wniosek został przyjęty. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie zmieniony porządek sesji. 

GŁOSOWANIE  
w głosowaniu udział wzięło 15 radnych  

przy 9 głosach „za”, 6 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”  
porządek został przyjęty. 

E. Romańczyk poinformowała, że protokół z poprzedniej sesji Rady Miejskiej nr VI/11 z dnia 24 

marca 2011 r. był wystawiony do wglądu w biurze Rady Miejskiej i każdy radny mógł zapoznać 

się z jego treścią.  

 



Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił się do radnych czy mają uwagi do protokołu sesji nr 

VI/11 z dnia 24 marca 2011 r. ponieważ nie było uwag poddał go pod głosowanie.  

GŁOSOWANIE  
w głosowaniu udział wzięło 15 radnych  

przy 15 głosach „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”  
protokół z sesji Rady Miejskiej nr VI/2011 z 24.03.2011 r. 

został przyjęty 
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że pkt 3 obrad został zrealizowany. 

Do pkt 4. 

Burmistrz B. Wyczałkowski przedstawił sprawozdanie z działalności między sesyjnej. 

Poinformował, że zatwierdził regulamin pracy komisji konkursowej do oceny i wyboru oferty 

dostawy sprzętu komputerowego wraz z oprogramowaniem przeznaczonego do celów 

dydaktycznych. Jest to projekt, który złożony był do Urzędu Marszałkowskiego i uzyskał 

dofinansowanie, a nazywa się „podniesienie jakości oferty edukacyjnej szkół podstawowych i 

gimnazjum w Paczkowie”. Komisja przetargowa już pracuje, pierwsze przetargi są już 

rozstrzygnięte i będą oszczędności po przetargach w wysokości 30.000 zł. Wszystkie szkoły 

uczestniczą w tym projekcie.  

Zatwierdził rozliczenie Parafii Rzymskokatolickiej pw. Św. Jana Ewangelisty z 40.000 zł. dotacji, 

rozliczenie Parafii Rzymskokatolickiej pw. Św. Katarzyny w Ujeźdźcu z 10.000 zł. dotacji, 

rozliczenie Parafii Rzymskokatolickiej pw. Św Jerzego w Kamienicy z 10.000 zł. dotacji. W 

związku z tymi rozliczeniami wpłynęło pismo Parafii Rzymskokatolickiej pw. Św. Mikołaja w 

Gościcach o przekazanie nieodpłatnie cegły klinkierowej na co została wyrażona zgoda. 

Zaakceptował rozliczenie dotacji na kwotę 536.000 zł. jaką udzielono Stowarzyszeniu Inicjatyw 

Lokalnych w Paczkowie z przeznaczeniem na prowadzenie Niepublicznego Gimnazjum 

Stowarzyszeniowego okres rozliczeniowy 2010 r. Zaakceptował rozliczenie dotacji celowej w 

kwocie 23.000 zł. na prowadzenie punktu logopedycznego, który prowadzi Starostwo Powiatowe, 

a Gmina dofinansowuje etat. Pozytywnie rozpatrzył sprawozdanie z rozliczenia dotacji 25.000 zł. 

Wojewódzkiej Komendzie OHP i jest to dotacja jaką przekazuje się na prowadzenie wspólnej 

szkoły w Nysie, która jest otwarta i wchodzi w skład szkół gimnazjalnych w Paczkowie i jest to 

jedyna szkoła, która przynosi około 500 tyś dochodu rocznie. Wyraził zgodę na uruchomienie 

środków własnych w kwocie 40.000 zł. na wypłatę stypendiów szkolnych za okres od stycznia do 

czerwca 2011 r. kwota przeznaczona na realizacje tego zadania wynosi 142.000 zł. z czego 

102.000 zł. to jest dotacja z Urzędu Wojewódzkiego. W 2011 r. wydanych zostanie na stypendia 

205.000 zł. Na prośbę Proboszcza Parafii Rzymskokatolickiej pw. Św. Jana Ewangelisty w 

Paczkowie wyraził zgodę na postawienie pomnika Jana Pawła II na działce nr 384 przy ul. 

Kościelnej. Wyraził zgodę na podanie do publicznej wiadomości informacji o I przetargu 

 



nieograniczonym na sprzedaż nieruchomości gruntowej przy ul. Kościuszki 4 działka 418/ 15 o 

powierzchni 28 arów o wartości 209.000 zł. W związku z pismem Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska w sprawie zgłaszania zadań inwestycyjnych na listę przedsięwzięć 

priorytetowych na 2012 r. przekazano informację, aby na tą listę wpisać inwestycję pn. stacja 

uzdatniania wody. Kosztorys wstępny tej inwestycji tj. 6 mln 200 tyś zł. natomiast będzie gmina 

wnioskować o 4 mln 500 tyś zł. z tego Funduszu. W związku z brakiem akceptacji przez Parafię 

w Starym Paczkowie na prowadzenie cmentarza w Wilamowej postanowił wydzierżawić 

cmentarz p. Garbowskiemu w ramach dotychczasowego wynagrodzenia. Pan Garbowski 

zobowiązał się do założenia całej dokumentacji czyli: ksiąg cmentarnych i pogrzebowych oraz do 

wyposażenia kaplicy w niezbędny sprzęt i utrzymywania go w należytym stanie. Pozytywnie 

rozpatrzył wnioski w sprawie zmian w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego. 

Wnioski te były złożone jeszcze w poprzedniej kadencji, ale ze względu na koniec kadencji 

chciał, aby tymi sprawami zajęła się nowa Rada. Wnioski złożyły 4 osoby m.in. P. Biernaccy 

418/17 zmiana dotyczy terenu usług dla rolnictwa na tereny związane z rekreacją i sportem, 

Przedsiębiorstwo Kalmar z terenów przemysłowych na tereny usługowo mieszkaniowe. Państwo 

Kalka o zmianę przeznaczenia terenów „Pollena 1” na funkcję mieszkalno-usługową. Państwo 

Reguła z terenów przemysłowych na mieszkalno-usługowe.  

Ustalił cenę wywoławczą w kwocie 39.000 zł.  na lokal użytkowy przy ul. Armii Krajowej 38. 

Lokal będzie zbywany w przetargu ustnym nieograniczonym. Wyraził zgodę na przyznanie w 

roku szkolnym 2011/2012 w ramach wczesnego wspomagania rozwoju dla dzieci nieobjętych 

obowiązkiem szkolnym 6 godzin miesięcznie. Natomiast w ramach indywidualnego nauczania 

przyznano dla uczniów etapu „zerowego” od 4 do 6 godzin, dla uczniów w klasach I – III od 6 do 

8 godzin, dla uczniów klas IV-VI od 8 do 10 godzin i dla uczniów gimnazjum od 10 do 12 

godzin. Wyraził zgodę na dofinansowanie kosztów utrzymania Środowiskowego Hufca Pracy 

dotacja jest zawarta w budżecie Gminy i co roku przeznacza się 25.000 zł. na utrzymanie tego 

obiektu, w którym znajduje się nasze Gimnazjum dla Dorosłych, dotację przyznaje się zgodnie z 

zawartym porozumieniem. 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że punkt 4 obrad został zrealizowany.  

Do pkt 5. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej E. Romańczyk przedstawiła wnioski wypracowane na 

posiedzeniu Komisji w dniu 7.04.2011 r.: 

1. Komisja przeanalizowała zakres i formę inwentaryzacji mienia w radach sołeckich. 

Inwentaryzacja została dokonana w12 radach sołeckich. We wszystkich wystąpiły ogólnie 

nadwyżki na kwotę 123.056 zł. Wystąpił również niedobór pozorny na kwotę 4.392 zł. 

 



2. Komisja przeprowadziła analizę dokumentacji wydatków związanych z odnową wsi i 

funduszem sołeckim. Komisja stwierdza, że dokumentacja w/w tematyki jest prowadzona 

zgodnie z wydatkami. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ekologii i Gospodarki Terenami W. Krótkiewicz 

poinformował, że Komisja nie miała swojego posiedzenia. Poinformował, że prace dot. naprawy 

nawierzchni dróg są realizowane i będzie posiedzenie wyjazdowe Komisji związane z kontrolą 

realizacji tych remontów. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego i Promocji M. Kupczak przedstawił 

wnioski wypracowane na posiedzeniu Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego i Promocji oraz 

Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Spraw Socjalnych w dniu 31.03.2011 r.: 

1. W związku z likwidacją dotychczasowych połączeń PKS-u Komisja wnioskuje o podjęcie 

działań umożliwiających dojazd uczniów do Gimnazjum Publicznego w Paczkowie z 

miejscowości z Województwa Dolnośląskiego. 

2. Komisja wnioskuje, aby wypracowywane przez placówki oświatowe dochody własne wracały 

do budżetów danych placówek w wypracowanej wielkości.  

3. Komisja wnioskuje, aby w celach oszczędnościowych rozpatrzyć możliwości wymiany 

instalacji grzewczej w Gimnazjum Publicznym w Paczkowie. 

4. Komisja wnioskuje o podjęcie działań w celu pozyskania środków finansowych na postawienie 

tablic powitalnych przy wjazdach do Paczkowa.   

5. Komisja wnioskuje o możliwość wsparcia finansowego Stowarzyszeń zainteresowanych 

wydawaniem periodyka gminnego formie wydawniczej. 

6. Komisja wnioskuje o wystąpienie z zapytaniem do Państwowej Wyższej Szkoły Zawodowej w 

Nysie o określenie warunków na jakich mogłaby się odbywać współpraca pomiędzy gminą 

Paczków, a uczelnią w zakresie renowacji zabytków. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że w dniu 24.04.2011 r. odbyło się posiedzenie 

wszystkich stałych Komisji Rady Miejskiej, na którym zapoznano się z projektami uchwał 

przygotowanymi na dzisiejszą sesję. Na posiedzeniu został wystosowany do Burmistrza wniosek 

dot. wprowadzenia z dniem 1 lipca 2011 r. całkowitego zakazu prowadzenia handlu na placu przy 

ulicach Słowackiego i Kołłątaja. Zawnioskowano o wyznaczenie placu przy ul. Jagiellońskiej 

jako miejsca przeznaczonego do prowadzenia handlu obwoźnego. 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że punkt 5 obrad został zrealizowany.  

Do pkt 6. 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie przekazania Stowarzyszeniu 

Na Rzecz Rozwoju Wsi Goworowice prowadzenia Przedszkola Publicznego w Ujeźdźcu. 

Poprosił, aby w podstawie prawnej poprawić zapis Rada Gminy na Radę Miejską. 

 



Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej J. Soszek odczytał opinię Kuratorium Oświaty w Opolu na 

temat powyższego projektu uchwały. 

zał. nr 3. 

Przewodniczący Rady Miejskiej następnie zwrócił się do radnych czy są uwagi, lub pytania do 

przedstawionego projektu uchwały?  

Radny P. Tetłak przypomniał, że na ostatnim wspólnym posiedzeniu wnioskował wraz z kolegami 

i koleżankami o przedstawienie projektu umowy ze stowarzyszeniami, niestety pomimo 

dwukrotnych próśb po raz kolejny zostali zignorowani i takiej umowy nie dostarczono. W takiej 

sytuacji nie mogąc zapoznać się ze szczegółami tejże umowy będzie głosował przeciwko 

przyjęciu tych uchwał. Myśli, że każda rozsądnie myśląca osoba nie zagłosuje za przyjęciem tych 

uchwał, nie znając szczegółów umów, do których uchwały się odnoszą. Poinformował, że 

Ministerstwo Edukacji Narodowej przygotowuje nową ustawę o systemie oświaty. Jednym z 

głównych założeń jest m.in. wprowadzenie subwencji dla dzieci przedszkolnych. Po 

wprowadzeniu ustawy funkcjonowałoby to w ten sam sposób co w przypadku szkół, czyli 

Państwo przekazuje subwencję na każde dziecko. Miesięczny koszt utrzymania jednego dziecka 

w przedszkolu wiejskim wynosi około 800 zł. po wprowadzeniu w życie programu 

przekształcenia przedszkoli zaproponowanego przez Burmistrza koszt dla Gminy obniżyłby się do 

627 zł. czyli o 173 zł.  w przypadku wprowadzenia w życie subwencji ta oszczędność wyniosłaby 

ponad 300 zł. Dlatego wydaje mu się, że z ekonomicznego punktu widzenia jeżeli ta ustawa 

weszłaby w życie całe przekształcenie jest nieuzasadnione i warto poczekać na dalsze 

rozstrzygnięcia legislacyjne. Poprosił o wyjaśnienie czy przedszkole przejęte przez 

stowarzyszenie będzie w stanie utrzymać się za 600 zł. z dotacji Gminy bez radykalnego 

podniesienia opłat za korzystanie z przedszkola. Czy nie zwiększy się realny koszt utrzymania 

dziecka w przedszkolu? Zadał pytanie czy nie będzie dążyć się do zmniejszenia ilości etatów, 

zwiększania ilości godzin dla nauczycieli? Takie działania wpłyną niewątpliwie na poziom 

nauczania. Ma wrażenie, że o całym przekształceniu przedszkoli w przedszkola stowarzyszeniowe 

było cicho. Słyszały o nim tylko nauczycielki i stowarzyszenie z Gaworowic. Zadał pytanie czy z 

punktu widzenia dobrego obyczaju i dbałości o interes Gminy nie byłoby zasadnym zamieścić w 

prasie czy na stronach internetowych Urzędu Miejskiego ogłoszenia, że takie przekształcenie jest 

planowane, ewentualnie informacji, że poszukuje się oferentów? W tej sytuacji pewnie tych 

oferentów mogłoby być więcej i mogliby zaoferować lepsze warunki. Według niego w tej sytuacji 

wygląda to tak, że całe to przedsięwzięcie jest „szyte na miarę pod jedno stowarzyszenie”. 

Zaapelował do radnych o głosowanie przeciwko tym uchwałom. 

Burmistrz poinformował, że jest projekt ustawy i jest planowane jego wejście w 2014 r. o ile w 

ogóle wejdzie w życie. Biorąc pod uwagę to, co dzieje się obecnie czyli deficyt budżetowy i 

wstrzymywanie wszelkich środków z budżetu Państwa powątpiewa czy wejdzie w życie. Jest 

 



przykład zapowiedzi, że do zasiłków do wypłaty, których obliguje ustawa o pomocy społecznej i 

do których w tym roku Gmina nic nie dopłaca, od przyszłego roku będzie dopłacać 20% czyli 

100.000 zł. Dzisiejsze postępowanie i podejmowanie uchwał nie będzie eliminowało z 

otrzymywania subwencji. Z ekonomicznego punktu widzenia jak najbardziej zasadne przekazanie 

przedszkoli, gdyż koszt oszczędności na dzień dzisiejszy byłby na miarę 160 zł. w przyszłym roku 

będzie to kwota około 550 zł. na jedno dziecko, jeżeli rząd wprowadzi subwencję to będzie 

kolejne 350 zł. oszczędności, bo nie pozbawiamy się możliwości otrzymania subwencji, ona 

będzie się należała i będzie przekazywana stowarzyszeniom. Na wspólnym posiedzeniu, na 

którym radnego nie było ustalono, że będzie się poszukiwać stowarzyszeń wśród mieszkańców 

Gminy Paczków. Zwrócono się do istniejących stowarzyszeń z zapytaniem czy są zainteresowani 

i otrzymali odpowiedź, że stowarzyszenie, które realizuje i prowadzi Szkołę Niepubliczną 

podziękowało za wyróżnienie i powiedziało, że nie jest zainteresowane prowadzeniem 

przedszkoli. Innych stowarzyszeń nie udało się znaleźć. Te, które odpowiedziały to m.in. 

Stowarzyszenie z Dziewiętlic i ze Starego Paczkowa, które wyraziły chęć przejęcia tylko swoich 

przedszkoli, natomiast pozostałe 4 przedszkolami nie było zainteresowania czy też ofert. 

Poinformowane były dyrektorki tych przedszkoli i też nie przejawiały zainteresowania przejęciem 

przedszkoli. W Starym Paczkowie inicjatorem przejęcia jest raczej sołectwo niż dyrektorka 

przedszkola, która znajdzie, bądź nie znajdzie zatrudnienia w tym stowarzyszeniu.  Ustawodawca 

dając możliwość przekazania przedszkoli w dalszym ciągu publicznych, gdyż nie mówimy o 

przekształceniu tylko przekazaniu przedszkoli, które w dalszym ciągu będą publiczne, będą pod 

nadzorem Gminy jedynie grupą osób, która będzie niezadowolona, która na tym procederze straci 

są nauczyciele. Zgadza się z tym, że na pewno nauczyciele będą więcej pracowali bo na tym to 

polega. Prawie 90% kosztów stanowią płace. Dzieci nie przybywa jedynym wyjątkiem jest 

Ujeździec. Pozostałe przedszkola utrzymują się na dotychczasowym poziomie. Koszty co roku 

rosną. Przypomniał, że w tym roku nie otrzymano środków na podwyżki dla nauczycieli które 

należy wypłacić od 1.09.2011 r. a takie podwyżki będzie trzeba zabezpieczyć. Z drugiej strony nie 

dokonując żadnych posunięć we wrześniu stanie się przed faktem skąd wziąć kolejne 500.000 zł. 

na płace nauczycieli, bo na ta chwilę nie ma ich zabezpieczonych. Ma nadzieję, że Ministerstwo 

się spostrzeże, że samorządów na pewne rzeczy nie będzie stać. Publiczne przedszkola nadal w 

wymiarze 5 godzin będą nieodpłatne. Idąc naprzeciw zmianom chciałby zaproponować takie 

rozwiązanie, aby jak najmniej straciły dzieci i rodzice. Żeby to przedszkole, które dzisiaj jest 

nadal było w tym samym miejscu i nadal tak samo wyglądało, a jeżeli uda się porozumieć z 

nauczycielami to żeby ci sami nauczyciele prowadzili zajęcia. Na pewno nie w takim samym 

wymiarze godzin i nie za takie same pieniądze. O subwencji na przedszkolaka mówi się już 

długo, ale nie wiadomo czy projekt ustawy wejdzie w życie w 2014 r. Jeżeli chodzi o umowę 

przekazania prowadzenia przedszkoli to w piśmie Kuratora jest napisane, że użycza się 

 



przedszkole z całym wyposażeniem, czyli to co na dzień dzisiejszy się tam znajduje przekazuje 

się do użytkowania. Jeżeli chodzi o finansowanie tego przedsięwzięcia to mówi o tym ustawa o 

systemie oświaty. Natomiast umowa, która będzie zawierana pomiędzy stowarzyszeniem, a gminą 

to może być przytoczony jakiś wstępny projekt, ale na pewno on się zmieni, bo z każdym 

stowarzyszeniem będzie się indywidualnie rozmawiać. Na dzień dzisiejszy posiada wstępny 

projekt, ale on na wprost przepisuje ustawy, które tego przekazania będą dotyczyły. Będzie prosił 

radnych, aby podjęli uchwały, bo robi się to w interesie dzieci i rodziców. Mówił kilka krotnie na 

spotkaniach z dyrektorami przedszkoli prosto i otwarcie, że jedyne osoby, które będą 

poszkodowane to nauczyciele. Tego nie ukrywał, ale z drugiej strony to jeżeli mówi się o jakieś 

racjonalności to dyrektor np. gimnazjum publicznego zarabia tyle samo co dyrektor przedszkola 

w Ujeźdźcu czy to jest uczciwe i sprawiedliwe? Podkreślił, że nie chce się zabierać rodzicom i 

dzieciom możliwości skorzystania z naszych budynków, wyjątek stanowi Wilamowa bo nie 

wiadomo jak zachowa się RSP Wilamowa, chociaż do tej pory nasza współpraca była bardzo 

dobra. To jest jedyna droga, aby racjonalizować sieć i żeby interesy dzieci nie były naruszone.  

Przewodniczący Rady Miejskiej dodał, że uczestniczył w wyborach sołtysów i na zebraniach nie 

było uwag i sprzeciwów odnośnie przekazania przedszkoli, może dlatego, że poszkodowani mogą 

się czuć tylko nauczyciele. 

Anna Jarosz przedstawicielka Przedszkola w Wilamowej odczytała wystąpienie: Zadaniem 

przedszkoli jest zapewnienie dzieciom właściwych warunków rozwoju fizycznego, umysłowego, 

emocjonalnego i społecznego, wyrównanie braków i opóźnień w tym zakresie. Przygotowanie 

dziecka do nauki w szkole oraz pomoc pracującym rodzicom w zapewnieniu dzieciom opieki 

wychowawczej. W Polsce pierwsze przedszkola, które znajdowały się pod opieką kościoła oraz 

państwa zaczęły powstawać w latach 30 XIX w. spełniały swoją funkcję dydaktyczną, 

wychowawczą i opiekuńczą, która niezmiernie trwa do dnia dzisiejszego. Dlaczego więc 

zmieniać, przekształcać coś, co się sprawdziło przez dziesiątki lat. A jak powszechnie jest 

wiadomo system placówek publicznych do nich należy. Dzieci dobrze przygotowane do 

obowiązku szkolnego, a następnie odpowiednio wykształcone przez dalsze szczeble edukacji to 

przyszłość narodu. A jest to możliwe dzięki wykwalifikowanej kadrze nauczycieli legitymujących 

się tytułem mgr. Przedszkole jest pierwszym miejscem poza żłobkiem gdzie dziecko bez opieki 

rodziców wkracza w świat zupełnie innych reguł, zasad jakie do tej pory znało. Wchodzi w 

relacje społeczne z rówieśnikami, styka się z nieznanymi emocjami zadaniami i towarzyszącymi 

temu przeszkodami. Dlatego ważne jest, aby placówka, a co za tym idzie nauczyciel potrafił 

odpowiednio i zgodnie z nauką zawodu współpracować z dzieckiem, tak aby okres przedszkolny 

kojarzył mu się w późniejszym życiu jako wspaniała przygoda. Dlatego rzeczą istotną i ważną 

jest, aby placówki przedszkolne funkcjonowały tak samo jak dotychczas, czyli zasilane z kasy 

gminy na prawach publicznych z dotychczasową kadrą nauczycielską, ponieważ jest rzeczą 

 



karygodną, że szuka się oszczędności kosztem dzieci. Dzieci, które w swoim życiu dorosłym będą 

współtworzyć nasz naród, reprezentować poza granicami państwa, leczyć, bronić oraz chronić. 

Nauczyciel – zawód wybierany z powołania. Nauczyciel jest osobą, która współtworzy człowieka 

i dlatego musi być wrażliwy na wartości etyczne oraz artystyczne. Jest to zawód kategorii 

człowiek działający na drugiego człowieka. Argumenty przeciwko przekształcaniu przedszkola w 

placówkę stowarzyszeniową: czas pracy nauczyciela w przedszkolu publicznym 22 godziny, 

dyrektor 18 godzin, natomiast czas pracy w przedszkolu stowarzyszeniowym jest o wiele dłuższy, 

nauczyciel często pełni funkcję osoby odpowiedzialnej za porządek, czystość czyli pełni rolę 

sprzątaczki i woźnej. Jak wiadomo praca z dziećmi wymaga pokładów cierpliwości, uwagi, 

koncentracji nie może być mowy o wydłużeniu pracy nauczyciela. Praca nauczyciela jest 

wypełniona co do minuty, musi swoją uwagę non stop kierować na dzieci. Dlatego ważne, aby 

nauczycielami nie były osoby na emeryturze, chcące sobie dorobić. Musi to być osoba chcąca i 

mogąca zdobywać świat z dziećmi. Nie może to być nauczyciel przemęczony. Przebywanie przez 

tyle godzin z dziećmi wymaga dobrej kondycji zdrowotnej. Płaca w placówkach 

stowarzyszeniowych jest mniejsza, a jak wiadomo mniejsze profity z pracy to mniejsze 

zaangażowanie w pracę. Plan pracy jest bardzo ważny i kontroluje pracę dydaktyczno-

wychowawczą nauczyciela. Posiadamy wykwalifikowaną kadrę z dużym doświadczeniem. 

Możliwość uzyskania przez gminę dotacji na rzecz dzieci przedszkolnych, brak dowodów na to, 

że stowarzyszenie utrzyma strukturę przedszkoli taką jaka jest obecnie co pozwoliłoby na 

uniknięcie powstania ochronek jak i przechowalni dzieci. Przedszkole publiczne wiejskie posiada 

niepowtarzalny klimat i rodzinną atmosferę. Co będzie z dojazdami dzieci do przedszkola w 

Wilamowej? Czy wyżywienie będzie nadal ze Szkoły w Trzeboszowicach? Dlaczego szuka się 

oszczędności w sektorze oświaty działając tym samym na niekorzyść dzieci? Dlaczego zaczyna 

się przekształcanie przedszkoli od placówek wiejskich? Dlaczego Gmina jako jednostka 

samorządowa nie propaguje utrzymania placówek przedszkolnych w dotychczasowym stanie? 

Dlaczego jest przeciwko przecież powinna dbać o przyszłość narodu? Czy przejęcie placówki 

przez stowarzyszenie odbędzie się na okres 1 roku czy dłużej? Co jeśli zabraknie dzieci? 

Dlaczego kadra i rodzice dostali tak mało czasu na racjonalne ustosunkowanie się do sytuacji 

przedszkola? Dlaczego przedszkole w Wilamowej, Ujeźdźcu, Unikowicach i Gościcach nie może 

zostać placówką na dotychczasowych warunkach? 

Małgorzata Pikul pracuje w przedszkolu na ½ etatu. Stwierdziła, że w stowarzyszeniu nauczyciel 

nie zapewni takiej opieki jak obecnie. Nauczyciele zmieniają sie ponadto ona przychodzi do pracy 

wcześniej, żeby pomóc, gdyż są dzieci malutkie 2,5 letnie są i dzieci starsze. Gdy w porze 

obiadowej trzeba będzie wydać obiad to nauczycielka nie da sobie rady, żeby jeszcze przebrać 

dziecko. Gdy z jednym dzieckiem pójdzie do łazienki, pozostałe dzieci pozostają bez opieki. 

 



Uważa jako pracownik przedszkola, że w stowarzyszeniu jedna osoba nie podoła wszystkim 

obowiązkom. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zauważył, że nie wie skąd takie informacje skoro dopiero będą 

podpisywane umowy. Przedszkola nadal będą publicznymi. Stwierdził, że szkoda, że rodzice nie 

uczestniczyli w spotkaniach i że dyrektorki nie przekazały informacji. Dziwi się Pani, która 

reprezentuje obsługę, dlatego, że wydaje mu się, że w tej formie przekazania stowarzyszeniu 

obsługa może zyskać na płacach. 

Burmistrz wyjaśnił, że niczego się nie przekształca. Nadal będą to przedszkola publiczne i nadal 

będą podlegać kontroli Urzędu. Kto da gwarancję, że jeżeli przedszkole pozostanie to za rok nie 

padnie wniosek o zamknięcie przedszkola? Przedszkola stowarzyszeniowe nie mogą być 

zlikwidowane bez zgody Rady. To nie stowarzyszenie decyduje o tym, czy dane przedszkole ma 

być czy też nie. Tylko ewentualnie, gdy stowarzyszenie nie będzie mogło utrzymać przedszkola 

to będzie musiało oddać gminie to przedszkole w takim stanie w jakim jest i z taką ilością dzieci 

jaka będzie uczęszczała. Dziwi go wypowiedź Pani A. Jarosz gdyż był na spotkaniu, gdzie Pani 

Dyrektor z Wilamowej powiedziała, że chęć rodziców z Wilamowej jest taka, aby zlikwidować 

przedszkole w Wilamowej. 

A. Jarosz odpowiedziała, że nigdy rodzice nie opowiedzieli się za likwidacją przedszkola. 

Dyrektor na spotkaniu przedstawiła racjonalnie propozycję stworzenia stowarzyszenia nikt nie 

namawiał. Była ewentualność połączenia ze szkołą i jest jak najbardziej za tym, aby w przyszłości 

powstał zespół szkolno - przedszkolny. Jeżeli udałoby się utrzymać przez rok przedszkole w 

dotychczasowej formie to rodzice byliby przygotowani do tego, że przedszkole przyłączyłoby się 

do szkoły. Było za mało czasu do podjęcia decyzji. Mniejszym złem będzie przyłączenie 

przedszkola do szkoły. Wszyscy rodzice byli przeciwni utworzeniu przedszkola 

stowarzyszeniowego. 

Burmistrz dodał, że namawiał p. Dyrektor do tego, aby nie likwidować przedszkola w Wilamowej 

i przenosić go to Trzeboszowic tylko, żeby zostało w formie stowarzyszenia. Nikt nie da 

gwarancji co to przyszłości przedszkoli i Trzeboszowic. Podkreślił, że nie ma przekształcenia 

przedszkola tylko przekazanie publicznego przedszkola stowarzyszeniu. Umowa jest 

podpisywana co roku. Poprosił, aby zrozumieć Gminę, dzieci w przedszkolach jest mało i nadal 

tak będzie. 

A. Jarosz zauważyła, że przedszkole nigdy nie będzie przedsiębiorstwem zarabiającym duże 

pieniądze. 

Burmistrz odpowiedział, że nie chce się, aby przedszkola były super przedsiębiorstwami, tylko, 

żeby była opieka i żeby placówka była prowadzona przez profesjonalne osoby. Te same przepisy, 

które dotyczą przedszkola publicznego dotyczą również przedszkola publicznego prowadzonego 

przez stowarzyszenie. Dodał, że przedszkole w Wilamowej będzie. 

 



Rodzic zadał pytanie co będzie z nauczycielami jeżeli nie zgodzą się na warunki? 

Burmistrz odpowiedział, że będą inni nauczyciele. 

Sołtys wsi Ujeździec zauważył, że kiedyś była „komuna” a teraz jest pieniądz. Jak w pewnym 

momencie zacznie brakować pieniędzy, to radni będą musieli je znaleźć i nad tym się trzeba 

zastanowić. Nie rozumie stwierdzenia dlaczego w przedszkolu stowarzyszeniowym nauczyciel 

ma mniej dbać o dzieci. 

W. Kozak z Dziewiętlic zadała pytanie dlaczego uczepiono się przedszkoli? Jakie oszczędności 

będą na przedszkolach? Poprosiła o zastanowienie się. 

Przewodniczący Rady Miejskiej przerwał dyskusję. 

Radny P. Tetłak zauważył, że skoro mieszkańcy chcą się wypowiedzieć to powinno się udzielić 

głosu wszystkim. Stwierdził, że Przewodniczącemu się zawsze śpieszy, zawsze ma za mało czasu. 

Dodał, że jeśli nie ma czasu to może nie powinien być Przewodniczący Rady. 

Burmistrz stwierdził, że to radnego P. Tetłaka częściej nie ma i to on częściej nie ma czasu. 

Trzeba mieć trochę skruchy i pokory, bo radny jest w bardzo młodym wieku i nie przystoi starszej 

osobie tak dogadywać tym bardziej że względem siebie nie jest fair. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zakończył dyskusję w sprawie uchwały dot. przekazania 

Przedszkola w Ujeźdźcu Stowarzyszeniu. Stwierdził, że dużo na ten temat powiedziano. Póki co 

będzie jako Przewodniczący pilnował porządku. Jeżeli będzie odczuwał, że nie chcą go na 

Przewodniczącego to z chęcią odejdzie, gdyż poświęca dużo czasu. 

Sołtys wsi Dziewiętlice zadał pytanie czy zgoda Kuratora jest na czas określony? 

Przewodniczący Rady Miejskiej odpowiedział, że zgoda udzielona jest na czas nieokreślony. 

Kurator widzi uzasadnienie prowadzenia takiej polityki jeśli chodzi o przedszkola. Jesteśmy 

jedyną Gminą w Polsce, która dla wszystkich dzieci zapewnia przedszkola. Natomiast 

twierdzenie, że chce się przedszkole likwidować to jest pomyłka. 

Sołtys wsi Dziewiętlice zadał pytanie czy stowarzyszenie może przenieść przedszkole do innego 

miejsca? 

Przewodniczący Rady Miejskiej odpowiedział, że nie może zgoda dot. konkretnego miejsca. 

W. Kozak zadała pytanie czy szuka się oszczędności w mieście Paczkowie? 

Przewodniczący Rady Miejskiej odpowiedział, że w Paczkowie jedno dziecko kosztuje o połowę 

mniej niż w przedszkolach wiejskich. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

GŁOSOWANIE 

w głosowaniu udział wzięło 15 radnych 

przy 8 głosach „za”, 1 „przeciw”, 6 „wstrzymujących się” 

Uchwała nr VII/32/2011 została podjęta. 

zał. nr 4 

 



Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że punkt 6 obrad został zrealizowany.  

Do pkt 7. 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie przekazania Stowarzyszeniu 

Na Rzecz Rozwoju Wsi Goworowice prowadzenia Przedszkola Publicznego w Wilamowej. 

Poprosił, aby w podstawie prawnej poprawić zapis Rada Gminy na Radę Miejską. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej J. Soszek odczytał ilość dzieci w Przedszkolu w roku 

szkolnym 2010/2011 21 dzieci, w roku szkolnym 2011/2012 26 dzieci, w roku szkolnym 

2012/2013 25 dzieci w roku szkolnym 2013/2014 30 dzieci. Do przedszkola uczęszczają dzieci z 

Wilamowej, Ścibórz i Frydrychowa. Poinformował, że opinia Kuratora jest pozytywna. 

zał. nr 5 

Radny M. Kupczak zauważył, że uchwała zgodnie z ustawą o systemie oświaty powinna zawierać 

istotne wyszczególnienie elementu jak prawo stałego nadzorowania jak prowadzone jest 

przedszkole. Natomiast w umowie, o której mówi § 2 powinien być tryb przestrzegania 

warunków tej umowy i warunki i tryb rozwiązania umowy. Natomiast szczegóły finansowo 

administracyjne zawiera umowa dodatkowa zawarta przez Burmistrza. Taka jest wątpliwość żeby 

treść uchwały nie okazała się wadliwa.  

Przewodniczący Rady Miejskiej odpowiedział, że każdy projekt uchwały jest pod względem 

prawnym zatwierdzony przez radcę. Gdyby chciał tak szczegółowo rozpatrywać czy uchwała 

spełnia warunki to komórka racy byłaby nie potrzebna. Ponadto Burmistrz zdaje sobie sprawę z 

tego, że jeżeli uchwały zawierałyby błędy to byłyby nie ważne. Przez okres dwóch miesięcy 

Burmistrz wraz ze swoimi ludźmi opracował treść uchwały tak, żeby była prawidłowa. 

Burmistrz dodał, że projekty uchwał są wzorowane na uchwałach już podjętych przez inne gminy 

i które obowiązują i zostały sprawdzone przez nadzór Wojewody. Ponadto uchwały zostały 

przesłane do Kuratorium i Kurator projekty oceniał i nie wniósł zastrzeżeń. Jeśli chodzi o 

wypowiedź radnego M. Kupczaka to w uchwale nie może być tak szczegółowych zapisów do 

uchwały będą skonstruowane jeszcze trzy inne umowy: umowa użyczenia, umowa dotacyjna i 

umowa o prowadzeniu przedszkola. Każda umowa będzie ze stowarzyszeniami negocjowana. 

Uchwała wskazuje tylko tryb w jaki sposób przedszkola będą przekazane. 

A. Jarosz zwróciła się do radnych, aby opowiedzieli się za uchwałą lub przeciw, a nie 

wstrzymywali się. 

Radna B. Gołuszko wytłumaczyła, że wstrzymuje się od głosu, gdyż ma niepewność i nie zna 

warunków przedwstępnej umowy ze stowarzyszeniem. Nie ma wiedzy i gwarancji, że w 

momencie przejścia przedszkola pod stowarzyszenie nie wzrośnie czesne w danym przedszkolu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

GŁOSOWANIE 

w głosowaniu udział wzięło 15 radnych 

 



przy 8 głosach „za”, 2 „przeciw”, 5 „wstrzymujących się” 

Uchwała nr VII/33/2011 została podjęta. 

zał. nr 6 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że punkt 7 obrad został zrealizowany.  

Do pkt 8 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie przekazania Stowarzyszeniu 

Na Rzecz Rozwoju Wsi Goworowice prowadzenia Przedszkola Publicznego w Gościcach. 

Poprosił, aby w podstawie prawnej poprawić zapis Rada Gminy na Radę Miejską. 

Radny W. Krótkiewicz poinformował, że w dniu dzisiejszym rozmawiał z rodzicami, którzy 

stwierdzili, że jeżeli warunki, które obecnie są się nie zmienią to nie mają żadnych zastrzeżeń 

odnośnie przekształcenia. 

Opinia Kuratora jest pozytywna i stanowi zał. nr 7 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

GŁOSOWANIE 

w głosowaniu udział wzięło 15 radnych 

przy 8 głosach „za”, 1 „przeciw”, 6 „wstrzymujących się” 

Uchwała nr VII/34/2011 została podjęta. 

zał. nr 8 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że punkt 8 obrad został zrealizowany.  

Do pkt 9 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie przekazania Stowarzyszeniu 

Na Rzecz Rozwoju Wsi Goworowice prowadzenia Przedszkola Publicznego w Unikowicach. 

Poprosił, aby w podstawie prawnej poprawić zapis Rada Gminy na Radę Miejską. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej J. Soszek odczytał ilość dzieci w Przedszkolu w roku 

szkolnym 2010/2011 14 dzieci, w roku szkolnym 2011/2012 18 dzieci, w roku szkolnym 

2012/2013 13 dzieci w roku szkolnym 2013/2014 12 dzieci. Do Przedszkola uczęszczają dzieci z 

Unikowic i Lisich Kątów.  

Opinia Kuratora jest pozytywna i stanowi zał. nr 9 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

GŁOSOWANIE 

w głosowaniu udział wzięło 15 radnych 

przy 9 głosach „za”, 1 „przeciw”, 5 „wstrzymujących się” 

Uchwała nr VII/35/2011 została podjęta. 

zał. nr 10 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że punkt 9 obrad został zrealizowany.  

 

 



 

Do pkt 10 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie przekazania Stowarzyszeniu 

Na Rzecz Rozwoju Wsi Stary Paczków prowadzenia Przedszkola Publicznego w Starym 

Paczkowie. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej J. Soszek odczytał ilość dzieci w Przedszkolu w roku 

szkolnym 2010/2011 17 dzieci, w roku szkolnym 2011/2012 19 dzieci, w roku szkolnym 

2012/2013 12 dzieci w roku szkolnym 2013/2014 10 dzieci.  

Opinia Kuratora jest pozytywna i stanowi zał. nr 11 

Radna W. Kurowska poinformowała, że dzięki determinacji głównie rodziców w Starym 

Paczkowie zostało założone Stowarzyszenie. Dlatego, bo demografia mówi sama za siebie i w 

latach gdy do przedszkola będzie uczęszczać 10 dzieci nie wie czy Gmina utrzymałaby 

przedszkole, a zależy im na tym, aby dzieci do przedszkola uczęszczały w Starym Paczkowie, a 

nie były dowożone do Paczkowa. Ponadto myśli, że sołectwu i rodzicom dano za mało czasu, aby 

w innych miejscowościach też powstały stowarzyszenia. Bo jeżeli ustawa o przekazywaniu 

przedszkoli stowarzyszeniom weszła w życie w 2009 r. to w 2010 r. można było się do tego 

przygotować. Dzisiejsze emocje są głównie z niewiedzy, bo jeżeli stowarzyszenia bazowałyby 

tylko na dotacji z Gminy to nie wiele osiągną. Natomiast stowarzyszenia dają możliwość, żeby 

sięgać po środki, po które nie może sięgać samo przedszkole. Wcale nie jest powiedziane, że 

przedszkole stowarzyszeniowe będzie dawać gorszą opiekę niż dotychczas, bo jeżeli zarząd 

stowarzyszenia mądrze podejdzie do tematu to nawet można stworzyć lepsze warunki opieki nad 

dziećmi. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

GŁOSOWANIE 

w głosowaniu udział wzięło 15 radnych 

przy 15 głosach „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” 

Uchwała nr VII/36/2011 została podjęta. 

zał. nr 12 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że punkt 10 obrad został zrealizowany.  

Do pkt 11 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie przekazania Stowarzyszeniu 

Na Rzecz Promocji i Rozwoju Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Dziewiętlicach prowadzenia 

Przedszkola Publicznego w Dziewiętlicach. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej J. Soszek odczytał ilość dzieci w Przedszkolu w roku 

szkolnym 2010/2011 21 dzieci, w roku szkolnym 2011/2012 19 dzieci, w roku szkolnym 

2012/2013 20 dzieci w roku szkolnym 2013/2014 19 dzieci.  

 



Opinia Kuratora jest pozytywna i stanowi zał. nr 13 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

GŁOSOWANIE 

w głosowaniu udział wzięło 15 radnych 

przy 15 głosach „za”, 0 „przeciw”, 0„wstrzymujących się” 

Uchwała nr VII/37/2011 została podjęta. 

zał. nr 14 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że punkt 11 obrad został zrealizowany.  

Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił 10 minut przerwy. 

Do pkt 12 

Po przerwie obrady zostały wznowione, na sali posiedzeń obecnych jest 15 radnych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie w sprawie zmiany budżetu 

Gminy Paczków na 2011r.  

Następnie zwrócił się do radnych czy są uwagi, lub pytania do przedstawionego projektu 

uchwały? Ponieważ nie było pytań Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 

GŁOSOWANIE 

w głosowaniu udział wzięło 15 radnych 

przy 15 głosach „za”, 0 „przeciw”, 0„wstrzymujących się” 

Uchwała nr VII/38/2011 została podjęta. 

zał. nr 15 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że punkt 12 obrad został zrealizowany.  

Do pkt 13 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie w sprawie wyrażenia zgody 

na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej. 

Następnie zwrócił się do radnych czy są uwagi, lub pytania do przedstawionego projektu 

uchwały? Ponieważ nie było pytań Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 

GŁOSOWANIE 

w głosowaniu udział wzięło 15 radnych 

przy 15 głosach „za”, 0 „przeciw”, 0„wstrzymujących się” 

Uchwała nr VII/39/2011 została podjęta. 

zał. nr 16 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że punkt 13 obrad został zrealizowany.  

 

 



 

Do pkt 14 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie kolejnej umowy najmu pomieszczenia garażowego. 

Następnie zwrócił się do radnych czy są uwagi, lub pytania do przedstawionego projektu 

uchwały?  

Radny M. Kupczak poinformował, że w czasie od ostatniego posiedzenia Komisji oglądnął tą 

nieruchomość i stwierdził, że trudno nazwać tą nieruchomość pomieszczeniem garażowym. Jest 

tam jeszcze pięć innych pomieszczeń. Stan techniczny tych obiektów jest zły. Usytuowanie ich w 

części starego miasta, które zamierza się zmieniać gdyż na Program rewitalizacji gmina otrzymała 

już pierwsze środki nie jest wskazane. Zadał pytanie czy można sobie pozwolić na blokowanie 

wszelkich inwestycji, przedłużając umowę najmu na okres trzech lat. Będzie to okres 

bezczynności inwestycyjnej, bo przeszkodą będzie ta umowa, która wiąże strony. Jest przeciwny 

przedłużaniu umowy najmu tego pomieszczenia garażowego i wszystkich pomieszczeń 

gospodarczych czy garażowych w obrębie murów w związku z tym, że chce się rewitalizować, 

poprawiać wizerunek miasta. 

Burmistrz odpowiedział, że przedłuża się umowę na okres maksymalny 3 lat jednocześnie w 

umowie najmu jest zapis, że można wypowiedzieć umowę z miesięcznym wypowiedzeniem bez 

ponoszenia konsekwencji w sensie finansowym. Osoba najmująca musi oddać nieruchomość w 

stanie niepogorszonym. Co do prawnego umocowania tego garażu to kiedyś działało inne prawo i 

na zbudowanie garażu było pozwolenie Naczelnika. Obecnie jest wykonywana inwentaryzacja 

komórek i garaży. Część tych pomieszczeń jest przynależna do umów najmu lokali mieszkalnych. 

Będą weryfikowane pomieszczenia przynależne, gdyż do jednego lokalu powinno należeć jedno 

pomieszczenie przynależne, a nie dwa czy też więcej tych pomieszczeń jest przypisanych. 

Odnośnie uchwały to nie ma groźby, że blokujemy się na trzy lata nawiązując umowę, gdyż w 

umowie jest miesięczny okres wypowiedzenia umowy. 

Radny M. Kupczak zadał pytanie dlaczego nie można zawrzeć umowę na rok? 

Przewodniczący Rady Miejskiej odpowiedział, że wówczas co roku trzeba byłoby podejmować 

nową uchwałę. 

Burmistrz dodał, że umowy można zawierać nawet na miesiąc, jeżeli taka będzie wola Rady. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że z nim też była zawarta podobna umowa i był w 

niej zapis, że umowa może być rozwiązana bo są to obiekty niezwiązane trwale z gruntem i jeżeli 

będzie taka potrzeba to umowę wypowiada się z miesięcznym wypowiedzeniem. 

Radny M. Kupczak stwierdził, że byłby jednak za krótszym okresem za względu na społeczną 

akceptację bo jak zawiera się umowę na 3 lata to ludzie myślą, że przez ten okres nic się nie 

 



będzie działo, a jednak jak chce się coś robić, porządkować starówkę to nie powinno się zawierać 

na tak długi okres umów. 

Ponieważ nie było innych pytań Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 

GŁOSOWANIE 

w głosowaniu udział wzięło 15 radnych 

przy 11 głosach „za”, 0 „przeciw”, 4„wstrzymujących się” 

Uchwała nr VII/40/2011 została podjęta. 

zał. nr 17 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że punkt 14 obrad został zrealizowany.  

Do pkt 15 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany "Planu Odnowy 

Miejscowości Dziewiętlice na lata 2010-2016". 

Następnie zwrócił się do radnych czy są uwagi, lub pytania do przedstawionego projektu 

uchwały? Ponieważ nie było pytań Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 

GŁOSOWANIE 

w głosowaniu udział wzięło 15 radnych 

przy 15 głosach „za”, 0 „przeciw”, 0„wstrzymujących się” 

Uchwała nr VII/41/2011 została podjęta. 

zał. nr 18 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że punkt 15 obrad został zrealizowany.  

Do pkt 16 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Rady 

Miejskiej w Paczkowie nr V/20/2011 z dnia 3 marca 2011 r. w sprawie ustalenia strefy płatnego 

parkowania na drogach publicznych kategorii gminnej na terenie miasta Paczków, ustalenia 

wysokości stawek opłaty za parkowanie pojazdów samochodowych na drogach publicznych w 

strefie płatnego parkowania, wprowadzenia opłat abonamentowych i zerowej stawki opłaty dla 

niektórych użytkowników dróg i określenia wysokości opłaty dodatkowej oraz sposobu 

pobierania tych opłat. 

Następnie zwrócił się do radnych czy są uwagi, lub pytania do przedstawionego projektu 

uchwały? Ponieważ nie było pytań Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 

GŁOSOWANIE 

w głosowaniu udział wzięło 15 radnych 

przy 15 głosach „za”, 0 „przeciw”, 0„wstrzymujących się” 

 



Uchwała nr VII/42/2011 została podjęta. 

zał. nr 19 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że punkt 16 obrad został zrealizowany.  

Do pkt 17. 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji 

Projektu pn. "Bądź kowalem swego losu - program aktywizacji społeczno - zawodowej 

bezrobotnych w Gminie Paczków" w ramach Priorytetu VII, Działania 7.1 Rozwój i 

upowszechnianie aktywnej integracji w Poddziałaniu 7.1.1 Rozwój i upowszechnianie aktywnej 

integracji przez ośrodki pomocy społecznej Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, 

współfinansowanego przez Unię Europejską w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego. 

Następnie zwrócił się do radnych czy są uwagi, lub pytania do przedstawionego projektu 

uchwały? Ponieważ nie było pytań Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 

GŁOSOWANIE 

w głosowaniu udział wzięło 15 radnych 

przy 15 głosach „za”, 0 „przeciw”, 0„wstrzymujących się” 

Uchwała nr VII/43/2011 została podjęta. 

zał. nr 20 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że punkt 15 obrad został zrealizowany.  

Do pkt 18. 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie trybu i sposobu 

powoływania i odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego oraz szczegółowych 

warunków jego funkcjonowania. 

Następnie zwrócił się do radnych czy są uwagi, lub pytania do przedstawionego projektu 

uchwały? Ponieważ nie było pytań Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 

GŁOSOWANIE 

w głosowaniu udział wzięło 15 radnych 

przy 15 głosach „za”, 0 „przeciw”, 0„wstrzymujących się” 

Uchwała nr VII/44/2011 została podjęta. 

zał. nr 21 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że punkt 15 obrad został zrealizowany.  

Do pkt 19. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Z.K. Michael rozpoczął dyskusję na temat wolnych wniosków i 

spraw różnych.  

 



Radny P. Tetłak poinformował, że chce złożyć dwa wnioski które podpisali P. Tetłak, W. 

Kurowska, J. Kalisz, S. Sroka, B. Małochleb, M. Kupczak, B. Gołuszko. Pierwszy wniosek dot. 

wyznaczenia miejsc parkingowych dla autokarów wycieczkowych. 

zał. nr 22 

Drugi wniosek dot. funkcjonowania miejskiego monitoringu. 

zał. nr 23 

Burmistrz odnośnie pierwszego wniosku odpowiedział, że przeprowadził rozmowę z Dyrektorem 

Ośrodka Kultury A. Kłoczką i zaproponował on, aby taki parking dla autobusów powstał przy 

Domu Kultury i taka jest propozycja, i taka będzie informacja przekazywana do przewodników i 

biur turystycznych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że taka była propozycja radnych poprzedniej 

kadencji. 

Radna B. Małochleb stwierdziła, że skoro Dyrektor A. Kłoczko wyraził zgodę na parkowanie 

autobusów przy Domu Kultury, to czy autobusy, które przywożą dzieci do Szkoły Podstawowej 

Nr 3 mogłyby parkować również po tamtej stronie szkoły? Ponieważ gdy do Szkoły przyjeżdżają 

autobusy to ulica 3 Maja jest zablokowana. To jest duży problem. W zimie, gdy ulica jest 

nieposypana wówczas autobusy nie zjeżdżają w dół tylko dzieci wysiadają na górze ulicy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił uwagę na fakt, że wejście do SP Nr 3 od strony Domu 

Kultury zostało zablokowane ze względu na lokal „Jagienka”. 

Radna B. Małochleb stwierdziła, że nie byłoby dużym problemem zorganizowanie przejścia do 

Szkoły od strony Domu Kultury. 

Radny M. Kupczak poinformował, że A. Kłoczko podjął już jakieś działania zmierzające do 

rewitalizacji placu przy Domu Kultury. Ma plan dot. utwardzenia ścieżki. Można założyć furtkę 

do szkoły, gdyż ze względu na organizowanie jakiś imprez kulturalnych byłoby to dużym 

udogodnieniem komunikacyjnym. Odnośnie porządku został złożony wniosek odnośnie 

zorganizowania spotkania ze Strażą Miejską oraz pracownikiem Urzędu odpowiedzialnym za 

utrzymanie porządku i czystości, bo jest szereg zapytań. Chcieliby się dowiedzieć więcej na temat 

polityki Gminy w zakresie utrzymania czystości. Chciałby, aby temat uruchomienia basenu został 

poruszony. Żeby mieszkańcy nie musieli korzystać z innych obiektów. Zauważył, że w 

przyszłości basen będzie wymagał gruntownego remontu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że powstała inicjatywa obywatelska, aby w 

okolicy stawu wykonać deptak, gdzie ludzie mogliby chodzić i odpoczywać, oraz wykonania 

ścieżki rowerowej. Jest to ładny teren oprócz rumowiska, które jest wykupione. 

Burmistrz poinformował, że na basenie wandale ukradli kabel zasilania. Trzeba będzie wykonać 

nowe zasilanie. 

 



Radna E. Romańczyk poinformowała, że kiedyś było praktykowane, że autobusy do Szkoły 

Podstawowej Nr 3 wjeżdżały do Szkoły przez bramę prosto z ulicy Okrzei. 

Radna B. Małochleb odpowiedziała, że zimą jest to rozwiązanie nierealne. 

Radny T. Wiśniewski pochwalił wykonanie skweru przy ul. Narutowicza, który teraz gdy kwitną 

kwiaty bardzo pięknie wygląda. 

Przewodniczący Rady Miejskiej dodał, że dobrze byłoby, aby przy każdym wjeździe do miasta 

takie kwietniki były wykonane. 

Radny W. Krótkiewicz wrócił do tego co się dzisiaj na sali wydarzyło. Zwrócił się do radnego P. 

Tetłaka, że chciał zaimponować swoją osobą, bo dzisiaj wrócił do przedwyborczego okresu, gdzie 

ich organizacja zrobiła antyreklamę, że nie można było tego słuchać. Dzisiaj również chciał 

zaimponować przed rodzicami jaki jest oddany dla Paczkowa. Dlaczego radnego nie ma na wielu 

spotkaniach wspólnych, na sesji? To co dzisiaj rany zrobił, ubliżył Przewodniczącemu Rady i 

Burmistrzowi to swoim zachowaniem ubliżył również radnym. I niech radny przestanie z siebie 

robić fenomena publicznego bo wystarczy już tego co jest robione na blogu, nienawiści i 

nieprawdziwych rzeczy przed wyborami, po wyborach. Kazał się zastanowić radnemu nad sobą, 

bo jest młodym człowiekiem i chce zrobić karierę. Dobrze, że radny chce coś w mieście zrobić, 

ale niech też doceni tych ludzi, którzy wcześniej pracowali i niech nie ubliża. 

Radny P. Tetłak poprosił o nie insynuowanie działań pod publikę. Wyraził swoją opinię odnośnie 

przedszkoli i miał do tego pełne prawo. Jeżeli chodzi o stronę to jeśli uważa radny, że w 

jakimkolwiek miejscu była podana nieprawda to prosi o skierowanie sprawy do sądu, bo w 

żadnym miejscu nie skłamał. Poprosił o nie mylenie treści komentarzy z treścią artykułów. 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że nie potrzebuje, żeby go ktoś bronił. On się nie 

obraża i przyjmuje również to, że był kiedyś młody i mógł ktoś się na niego obrazić. Niektóre 

słowa padają niepotrzebnie, ale już tak jest. 

Radny P. Tetłak stwierdził, że jeżeli uraził Przewodniczącego Rady to przeprasza, bo nie to było 

jego intencją. 

Radny J. Soszek zadał pytanie czy Gminne Centrum Informacji działa już w „domu kata”? 

Burmistrz odpowiedział, że tak funkcjonuje, ale jeszcze nie w takim wymiarze jak zakładano, 

gdyż wniosek dot. wyposażenia został zaakceptowany tylko teraz czeka się na podpisanie umowy. 

Radny J. Soszek zadał pytanie odnośnie działki, na której ma stanąć pomnik Jana Pawła II czy jest 

to działka na plantach koło kościoła? 

Burmistrz odpowiedział, że jest to działka naprzeciw kościoła, ale tak został usytuowany pomnik, 

że nie będzie przeszkadzał w ewentualnej budowie, nie trzeba będzie go przenosić. 

Radny J. Soszek stwierdził, że może wyrazić swoje zdanie. Uważa, że plac kościelny byłby dużo 

lepszym miejscem na taki pomnik. Bo w tym wydaniu będzie w pewnym momencie problem 

 



podobnie jak z innymi pomnikami, gdyż samo miejsce powoduje u niektórych osób chęć 

zrobienia czegoś złego. 

Burmistrz odpowiedział, że się z tym poniekąd zgadza. W dniu dzisiejszym spotkał się z 

Proboszczem i rozmawiano na ten temat bo może być tak, że trzeba będzie zamontować kamerę 

żeby nie sprofanowano pomnika. Zaproponował, aby jeszcze raz przemyśleć lokalizację, aby 

bardziej chronić pomnik. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zauważył, że Rada wyraziła zgodę na pomnik, ale wyrażano 

wątpliwość co do umiejscowienia, czy nie jest wymagane pozwolenie budowlane? Czy ten 

pomnik będzie „gotowcem”? 

Burmistrz odpowiedział, że tak będzie to „gotowiec”, jeśli chodzi o dokumentację to na dzień 

dzisiejszy jest w Starostwie. Może się okazać, że będzie wymagane pozwolenie na budowę. Na 

razie jest to realizowane w ramach zgłoszenia. 

Przewodniczący Rady Miejskiej przypomniał sytuację gdy na ulicy Cisieckiej po powodzi 

chciano postawić krzyż i nie było zgody, więc krzyż postawiono na terenie prywatnym. Mając na 

uwadze to, że w planie zagospodarowania przestrzennego widnieje w tym miejscu zabudowa 

budynków nie będzie to kolidowało z pomnikiem? 

Burmistrz odpowiedział, że nadzór budowlany rozstrzygnie czy jest potrzebne pozwolenie na 

budowę czy zgłoszenie. Ponadto dokumentacja będzie opiniowana przez konserwatora zabytków 

gdyż jest to strefa „A” miasta. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zauważył, że istnieje obawa, aby pomnik w tym miejscu nie był 

niszczony. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej W. Nowakowska zauważyła, że po ostatnim wspólnym 

posiedzeniu Komisji stwierdzono, że lepiej byłoby, aby pomnik był na placu kościelnym. 

Radny E. Mikołajczak poinformował, że na jednym ze spotkań Komitetu ds. pomnika wyraził 

wątpliwości co do miejsca usytuowania pomnika, ale jeśli to miejsce pozostanie to czas 

najwyższy uruchomić monitoring i skierować go na kościół i szkolę. Pomnik będzie wykonany z 

tworzywa, z którego są wykonywane kadłuby statków. Cieszy go fakt, że radni chcą 

zorganizowania sesji na temat bezpieczeństwa i porządku, na którą proponuje zaprosić 

komendanta Straży Miejskiej i Policji. Ponadto poprosił o przeniesienia parkowania na ulicy 

Narutowicza ze strony lewej na prawą co polepszy bezpieczeństwo na tej ulicy. Zadał pytanie czy 

będzie zorganizowana sesja odnośnie służby zdrowia? 

Przewodniczący Rady Miejskiej odpowiedział że rozmawiał z N. Krajczym, który jest chętny 

spotkać się i rozmawiać na temat służby zdrowia, ale trzeba opracować problematykę takiego 

spotkania. 

Burmistrz odniósł się do sesji na temat bezpieczeństwa. Przypomniał, że jest przygotowywany 

wniosek na temat ponadnormatywnych służb i ten temat wróci i dlatego chciałby, aby taka sesja 

 



odbyła się w miesiącu maju. Bo prawda jest taka, że zaczyna się robić niepokojąco w Rynku. Są 

cztery wakaty w Policji i to w prewencji. W miesiącu maju będzie zorganizowanych kilka akcji 

policyjnych, gdyż jest coraz gorzej z bezpieczeństwem. 

Radny E. Mikołajczak dodał, że cztery wakaty to są dwa patrole, to na takie miasto jak Paczków 

to bardzo dużo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zobowiązał się zorganizować taką sesję. 

Radny J. Soszek zadał pytanie kiedy rozpoczną się prace przy murach i basztach w Paczkowie? 

Burmistrz odpowiedział, że wszystko zależne jest od ustawy o zamówieniach publicznych gdyż 

ogłoszenia już są, najszybciej jak się da to będzie lipiec br. Terminy zostały maksymalnie 

skrócone, podzielone zostały poszczególne zadania, żeby to było szybciej wykonane. 

Do pkt 20. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej Zdzisław Kazimierz 

Michael zamknął VII sesję Rady Miejskiej w Paczkowie. 

Sekretarz obrad: 

Eugenia Romańczyk      

         Przewodniczący posiedzenia: 

Protokołowała: 

Alicja Góral Sowa 

 
 
 
 
 
 
 

 


